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Protokoll fra møte i Produktrådet for dataforvaltning 03.04.2024 
Møte Møte nr. 2/2024   

Dato 03.04.2024  

Tid Kl. 10-12  

Sted Digitalt  

Medlemmer   

Til stede Thor Ole Gulsrud (UiS) Raymond Andreas Stokke (SINTEF) 

 Torkild Hovde Lyngstad (UiO)  

 Kristian Sandbekk Norsted (HiO)  
 Egil Kjærstad (NORCE)  

 Alexander Schjøll (OsloMet)  

 Steinar Trædal Henden (UiT)  

Sikt   

 Bodil Agasøster (PO-leder) Trine P. Klokkerud (sekretariat) 

 Christopher O. Autzen 
(sekretariat) 

 

Forfall   

 Åsta Dyrnes Nordø (UiB)  

   

   

 
 

Sak • Tema 

1/24 Godkjenning av referat og dagsorden 

 Dagsorden ble godkjent. Oppdatering på status rundt fysisk møte i produktrådet ble 
lagt til under eventuelt.  
 
Referat fra forrige møte ble godkjent med følgende kommentar:  

• Kristian Sandbekk Norsted var oppført med tilhørighet Høyskolen i Oslo og 
Akershus (HiOA), riktig navn er Høgskolen i Østfold (HiO). Sekretariatet tar 
dette til etterretning og korrigerer.  

 

2/24 Mål, resultater og utfordringer for produktområdet 

 Orientering ved Bodil Agasøster  
 
Oppsummering av viktigste punkter:  

• Det ble orientert om arbeid knyttet til utforming av strategi for 
produktområdet, både opp mot rammebetingelser, virksomhetsmål og 
brukerbehov  

• Det er behov for en tydeligere prioritering i strategien, dette er særlig blitt 
tydelig i 2024 da den økonomiske situasjonen til produktområdet er 
strammere. Det er viktig at produktområdets strategiske satsninger er i tråd 
med brukerbehov.  

• En del av finansieringen kommer gjennom NFR eller EU-prosjekt som gir 
utfordringer for kontinuerlig utvikling og langsiktig planlegging for både strategi 
og ressurser/bemanning.  
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• Det jobbes kontinuerlig med å undersøke muligheter for å øke finansieringen i 
produktområdet. Dette gjøres både gjennom arbeid med en produkt- og 
tjenesteavtale og betalingsmodell. Tjenestene som leveres skal i hovedsak være 
gratis for kunnskapssektoren, men andre brukergrupper som kommuner og 
offentlig forvaltning vil måtte betale noe for bruk.  

• Det er og en utfordring å knytte produktområdet internasjonale arbeid på en 
hensiktsmessig måte sammen med tjenestene som leveres til nasjonale 
brukere i strategien. Det internasjonale arbeidet er viktig for faglig kompetanse 
og kvalitet i tjenestene som leveres i produktområdet da det dataarkivfaglige 
miljøet i Norge er relativt lite.  

 
 
Diskusjon og videre oppfølgning:  

• Produktrådet kommenterte at utfordringene knyttet til finansiering og 
langsiktighet er velkjent innen forskning der det nå er generell tendens til at 
forskning i større grad skal være eksternfinansiert.  

• Produktrådet etterspurte avklaringer rundt betalingsmodell, og hvilke grupper 
denne eventuelt vil gjelde. Produkt- og tjenesteavtale sammen med 
betalingsmodell vil bli lagt frem for produktrådet når det er klart.  

  

3/24 Modansa- drøftingssak til porteføljestyret 

 Christopher Ongre Autzen presenterte saken og notat om MODANSA-satsingen som 
skal opp i porteføljestyret på neste møte. Han fremla også innspillene som 
porteføljestyret har kommet med til saken, og løftet problemstillingene opp med 
produktrådet.  
 
Diskusjon:  

Produktrådet anbefaler at notat og fremlegg konkretiserer og tydeliggjør 
hvordan satsningen skal bidra til å fremme dataene, og hvilken kompetanse og 
rolle som Sikt har som gjør at forvaltningen bør ligge hos Sikt og ikke hos andre 
aktører. Dette kommer nå ikke klart frem av notatet som var vedlagt saken.  

• Produktrådet ser at dette er data av høy verdi for ulike forskningsmiljø, og hvor 
det vil kreve mye ressurser og tid dersom en forsker skal systematisere og 
koble disse på egenhånd. De anser derfor at satsningen vil ha en stor verdi for 
forskningsmiljøene som bruker de, og at MODANSA og vil bidra til mer åpen 
tilgang til data i databaser og tekstdata. 

• Produktrådet kommenterte også at satsningen kan bidra til å fremme FAIR-
prinsippene innen forskningsmiljøer som arbeider med kvalitative tekstdata, 
som per i dag ikke har oppnådd samme nivå av FAIR-implementering som 
Surveydata.   

• Produktrådet kommenterte videre at KI er nytt og en teknologi som de fleste 
ikke har oversikt over, og at det derfor er viktig at det kommer tydeligere frem 
hvordan denne skal brukes og hvilke gevinster det har i MODANSA-satsningen.  

 
Produktrådets anbefalinger:  

• Produktrådet anbefalte å fokusere på kjernen i satsingen, som er å øke 
gjenbruk, relevans og tilgjengeliggjøring av data. Hvem er de store 
brukergruppene, og hvem får MODANSA mest effekt for?  
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• Produktrådet anbefaler at gevinstene kommuniseres tydeligere for 
porteføljestyret og interessenter med mer konkret informasjon og eksempler 
(user cases) på hvordan disse vil realiseres. Da spesielt hvordan KI skal brukes i 
praksis, både for interne arbeidsprosesser og brukere.  

• I forbindelse med de ulike utviklingsscenarioene, avhengig av tilgjengelig 
finansiering, anbefaler produktrådet å prioritere data som antas å ha størst 
potensial for bruk og legge til rette for at løsningen kan videreutvikles.  

• Produktrådet etterspurte også kostnadsestimat for leveranser, og ulike 
scenarioer gitt hvor mye midler Sikt klarer å skaffe til utvikling. 
Kostnadsestimering og leveranser gitt ulike finansielle rammer er under arbeid 
og vil bli lagt frem  for produktrådet når den er klar.  
 
 

 

4/24 Eventuelt 

 • Fysisk møte- Det er foreslått en fysisk samling i Bergen i første halvdel av 
september. Hovedtema for samlingen er en nøye gjennomgang og innspill på 
strategien til produktområdet som vil være sak for porteføljestyret i oktober. 
Sikt sender ut forslag til dato for samlingen.  

 

 Oppsummering og møteslutt 

 Produktområdeleder takket deltakerne for et godt møte. 


